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Spørgsmål til Naalakkersuisut i henhold til § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut: 
 

1. Under den forgangne valgkamp, kæmpede vi alle Siumuts kandidater for at fremføre, 
at vi ønsker at skabe flere arbejdspladser på fiskeproduktionsområdet, ligesom vi 
fremførte ønsker at fiskerne skulle få bedre priser på de fisk de indhandler, ligesom vi 
især kom med ytringer om, at især fiskerne i Nordgrønland skulle sikres bedre 
indhandlingspriser. Hvilke initiativer agter Naalakkersuisut at igangsætte, for at opnå 
disse mål? 
 

2. Ønsker Naalakkersuisut en konkurrence i fiskeriindustrien i Upernavik og 
Uummannaq distrikter? 
 

3. A. Er der indgået ansøgninger om tilladelse til indhandling i Upernavik og 
Uummannaq distrikter fra andre produktionsvirksomheder? 

 
B. Hvis man har modtaget ansøgninger, hvor mange ansøgninger drejer det sig så om?  

 
C. Hvis man har modtaget ansøgninger, hvornår agter man at træffe en afgørelse på 
ansøgningerne? 

(Hans Enoksen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Bedre indhandlingspriser for fiskerne i Upernavik og Uummannaq distrikterne samt 
produktionsanlæg der kører mere stabilt, var nogle af de konkrete  ønsker som vi fra Siumut lagde 
frem under valgkampen, ligesom man ønskede, at indføre fri konkurrence i disse distrikter. 
 
Vi er bekendte med, at der tidligere har været ansøgninger om indhandlingtilladelser, der ville have 
betydet øget konkurrence i Nordgrønland, men ansøgninger som det tidligere Naalakkersuisut har 
afslået. Vi har fra Siumut kraftigt protesteret imod disse afslag. Derfor ønsker jeg at få oplyst, hvad 
Naalakkersuisut agter at gøre, i forhold til at åbne op for konkurrencen. 
 
Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor de næste 10 arbejdsdage. 


